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ORG.0012.5.2.2020 

Protokół nr 4/20 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się dnia 2 marca 2020 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice  

 

Obecni na posiedzeniu: 

radni wg załączonej listy obecności, 

Zastępca Wójta, Jerzy Kanik, 

protokolant: inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice,  

Ewa Matera. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Rozpatrzenie wniosku o zmianę zasad usytuowania na terenie gminy Buczkowice 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Radny Roman Wrona otworzył 

posiedzenie komisji o godz. 13.10 i stwierdził prawomocność podejmowanych decyzji. 

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było pięciu członków komisji (lista obecności 

załączona do protokołu). 

Ad 2. Rozpatrzenie wniosku o zmianę zasad usytuowania na terenie gminy Buczkowice 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

Radny Wrona przedstawił uchwałę Nr XLV/332/18 Rady Gminy Buczkowice z dnia 

29 sierpnia 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie gminy Buczkowice miejsc sprzedaży 

i podawania napojów alkoholowych oraz wniosek, który wpłynął do Urzędu Gminy w dniu 

18 lutego br.  

Radny poinformował, że: 

 autorami wniosku są osoby osób zainteresowane otwarciem sklepu spożywczego na terenie 

gminy oraz uzyskaniem zezwolenia na sprzedawanie w nim napojów alkoholowych,  

 lokal wnioskodawców znajduje się - jak podano we wniosku - w odległości 86 m od 

budynku przedszkola, co – zgodnie z zasadami ustalonymi w uchwale Nr XLV/332/18 - 

nie pozwala na sprzedawanie w nim napojów alkoholowych, 
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 wnioskodawcy proszą o zmianę zapisów przedmiotowej uchwały w taki sposób by 

uzyskanie przez nich zezwolenia było możliwe (przez zmniejszenie dotychczasowej 

minimalnej odległości miejsc sprzedaży napojów alkoholowych od obiektów chronionych, 

która wynosi 100 m, bądź też przez wyłączenie przedszkoli i żłobków z katalogu obiektów 

chronionych),  

 wnioskodawcy argumentują, że otwarty przez nich sklep stworzy miejsca pracy, poprawi 

estetykę gminy i zwiększy dochody gminy (opłata za zezwolenie i podatki), podnosząc 

jednocześnie, że bez uzyskania zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych sklep 

spożywczy "nie ma szans na funkcjonowanie" i przytaczając znacznie mniejsze minimalne 

odległości od miejsc chronionych przyjęte w okolicznych gminach. 

Pan Kanik wyjaśnił, że: 

 określanie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

jest kompetencją Rady Gminy, 

 przyjęte w naszej gminie 100 m odległości od punktów chronionych, do których 

zaliczamy szkoły, przedszkola i inne placówki prowadzące działalność oświatowo-

wychowawczą oraz ośrodki kultu religijnego, było w przeszłości określone ustawowo 

– gdy gminy próbowały zmniejszać tę odległość po zmianie przepisów, uchwały były 

unieważniane (argumentacja pozornej ochrony), 

 w 2018 roku zmieniła się ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi i wszystkie gminy w tym samym czasie podejmowały uchwały 

w przedmiocie zasad usytuowania tych miejsc – wiele gmin rzeczywiście zmniejszyło 

wtedy tę odległość,  

 nie ma możliwości ustalenia innej minimalnej odległości dla sklepów, a innej dla 

miejsc, w których alkohol jest spożywany, 

 w poprzedniej uchwale mieliśmy zapis, że w przypadku uzyskania zgody 

administratora obiektu chronionego, można otrzymać zezwolenie na sprzedaż napojów 

alkoholowych w odległości mniejszej niż 100 m od tego obiektu – aktualnie nie ma 

już takiej możliwości, 

 można się zastanawiać nad zmniejszeniem tej odległości, aczkolwiek trudno uznać, że 

20 m – przyjęte w którejś gminie - stanowi jakąkolwiek ochronę, 

 nie potrafi znaleźć uzasadnienia dla wyłączenia z katalogu obiektów chronionych 

przedszkoli. 

Radna Magiera-Sadlik zapytała, czy jeżeli sklep posiada zezwolenie, a obok powstanie 

obiekt chroniony, to zezwolenie straci ważność. 

Radny Sowa zapytał czy prywatne przedszkola również zaliczają się do obiektów 

chronionych. 

Pan Kanik odpowiedział, że prywatne placówki objęte są taką samą ochroną, jeżeli jakiś 

powstanie blisko miejsca sprzedaży napojów alkoholowych, to na ten punkt nie będziemy 

mogli wydać nowego zezwolenia. 

Radny Jan Świerczek powiedział, że możemy zmniejszyć tę odległość np. do 50 m lub 

zostawić odległość aktualnie obowiązującą. 
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Radny Więcek wyraził opinię, że „ostre zakazy nie załatwiają sprawy”, zaproponował 

przedstawienie Radzi propozycji obniżenia tej odległości w odniesieniu do sklepów do 50 m, 

argumentując, że będzie to formą wspierania przedsiębiorczości, stworzy nowe miejsca pracy 

i nowe wpływu do budżetu. 

Radny Wrona zauważył, że nie można zróżnicować odległości dla sklepów i barów. 

Radna Magiera-Sadlik zaproponowała przyjęcie 80 m oraz zapytała czy odległość ta musi 

być zachowana również od ośrodka kultury. 

Pan Kanik odpowiedział przecząco i przedstawił lokalizację miejsc chronionych w gminie 

oraz znajdujących się w ich pobliżu punktów sprzedaży napojów alkoholowych. 

Radny Wrona wyraził obawę dotyczącą bezpieczeństwa przy boisku sportowym 

w Buczkowicach (zaraz za ruchliwą drogą znajduje się sklep, w którym prowadzona jest 

sprzedaż alkoholu). 

Pan Kanik powiedział, że obiekty sportowe również nie są ujęte w naszym katalogu 

obiektów chronionych. 

Radny Świerczek zapytał ile wynosi podstawowa opłata za zezwolenie na sprzedaż wódki. 

Pan Kanik powiedział, że 2100 zł. 

Radny Sowa zapytał czy ustawa przewiduje jakieś widełki dotyczące tej odległości. 

Pan Kanik odpowiedział przecząco. 

W wyniku dyskusji radni ustalili, że: 

 gmina powinna chronić mieszkańców przez negatywnymi aspektami związanymi ze 

sprzedażą alkoholu – w tym przypadku chodzi o grupę szczególna, jaką są dzieci, 

 stwarzanie przedsiębiorcom dobrych warunków do rozwijania działalności na terenie 

gminy również jest sprawą istotną, 

 zmniejszenie minimalnej odległości miejsc lokalizowania sprzedaży alkoholu od 

obiektów chronionych do 80 m nie powinno wiązać się z pogorszeniem ochrony tych 

obiektów, 

 wyłączanie przedszkoli i żłobków z katalogu obiektów chronionych jest bezzasadne. 

Radny Wrona sformułował następujące stanowisko Komisji do zarekomendowania Radzie 

Gminy: 

Proponuje się uznanie wniosku za zasługujący na uwzględnienie w odniesieniu do 

zmniejszenia minimalnej odległości miejsc sprzedaży napojów alkoholowych od obiektów 

chronionych (do 80 m) oraz za niezasługujący na uwzględnienie w odniesieniu do wyłączenia 

z katalogu obiektów chronionych przedszkoli i żłobków. 

W wyniku głosowania Komisja postanowiła zarekomendować takie stanowisko Radzie 

Gminy – głosowało 5 członków, w tym 5 „za”. 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 
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Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Radny Roman Wrona, zamknął 

posiedzenie Komisji. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 13.55. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół podpisano w dniu ………………………. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice. 

 

Radny Roman Wrona:   …………………………………….. 

 

Radna Barbara Magiera-Sadlik  …………………………………….. 

 

Radny Stanisław Sowa …………………………………….. 

 

Radny Jan Świerczek  …………………………………….. 

 

Radny Jerzy Więcek …………………………………….. 

 

Protokołowała: Ewa Matera 




